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stafmedewerker intercommunale Leiedal 

projektleider Hoog Kortrijk

Inleiding

Eind 1990 werd het projekt Hoog 
Kortrijk opgestart.

De ambities van Hoog Kortrijk wer- 
J den toen als volgt geformuleerd:

-  Hoog Kortrijk is de toekomstige 
ontwikkelingspool in de regio Kortrijk 
voor tertiaire aktiviteiten en diensten, 
gelegen in een grensoverschrijdende 
metropool van 1,7 miljoen inwoners.

-  Hoog Kortrijk is een koncept voor 
de ontwikkeling van een hoogwaardig 
stedebouwkundig projekt naar een 
ontwerp van professor Bernardo 
Secchi.

-  Hoog Kortrijk is een publiek- 
privaat samenwerkingsverband, dat 
het forum is voor diskussie over dit

| gebied, dat de realizatie begeleidt en 
het koncept bewaakt.

Vijfjaar later is het goed even stil te 
staan en te zien wat er van deze ambi
ties is terecht gekomen.
Situering

j Hoog Kortrijk  =  naam voor zuidelijk 
deel van de stad Kortrijk

Hoog Kortrijk is de naam voor het deel 
van de stad Kortrijk gelegen ten zuiden 
van de E l7.

Het is een gebied dat zich in de jong
ste 30 jaar ontwikkeld heeft als een 
gebied voor grootschalige stedelijke en 
regionale funkties.

Wij vinden er onder meer:
— De Hallen, een 35000 m2 complex 

van expohallen, kongres- en feestzalen.
— de KULAK, de afdeling van de 

Katholieke Universiteit Leuven met 
een 1000-tal studenten.

— de KATHO die een hele reeks 
| scholen van niet-universitair hoger 
| onderwijs groepeert.

In totaal gaan er meer dan 4000 
mensen naar school.

-  het Vormingsinstituut waar op 
jaarbasis ongeveer 15000 mensen een 
of andere kursus volgen.

— het Kennedypark: een zone van 
26 ha voor kantoren en diensten en 
research, waar binnen afzienbare tijd 
2000 tot 3000 personen zullen wer
ken.

Wij vinden er ook de brandweer
kazerne, gebouwen van de rijkswacht 
en het Ministerie van de Vlaamse 
Gemeenschap, een rust- en ver
zorgingstehuis, het Vlasmuseum, het 
belangrijkste sportcomplex van Kort
rijk (de Lange Munte) en 1500 wonin
gen.
Hoog Kortrijk  =  de ontwikkelingspool 
voor de tertiaire sektor van onze regio

Leiedal legt sedert een aantal jaren 
een sterke klemtoon op de uitbouw 
van de tertiaire sektor als onderdeel 
van de strategie van streekontwikke- 
ling en werkt dan ook aan de realizatie 
van specifieke terreinen ten behoeve 
van deze ontwikkeling (transportzone

LAR, Kennedypark, researchpark,...). 
Bij die ontwikkeling wordt er gezocht 
naar de meest aangewezen lokatie 
voor een bepaalde aktiviteit. De lig
ging van Hoog Kortrijk, in het stede
lijk gebied van de centrumstad Kort
rijk (op 3 km van de Grote Markt),

aansluitend bij de E17 en de ring 
rond Kortrijk, samen met de reeds 
bestaande aktiviteiten, maakt van 
Hoog Kortrijk de aangewezen plaats 
om in de toekomst verschillende 
nieuwe, (grootschalige) tertiaire akti
viteiten te bundelen.

De behoefte aan ruimte voor de 
ontwikkeling van tertiaire aktivitei
ten is op verschillende niveaus aan
wezig.

-  op stedelijk niveau is er de vraag 
vanuit de binnenstad om ruimere en 
beter bereikbare vestigingen voor han
del en rekreatie ;

-  op regionaal niveau is er een groei
ende ruimtebehoefte voor de tertiaire 
sektor en is er een uitbreiding van de 
bestaande regionale funkties (tentoon
stellingshallen, onderwijs-instellin- 
gen,...) te verwachten.

-  op nationaal en internationaal 
niveau heeft de ontwikkeling van Lille 
tot metropool met de uitbouw van een 
uitzonderlijk belangrijk verkeers
knooppunt (Kanaaltunnel, autowegen, 
TGV) — met de uitgroei tot belangrijk

zakelijk dienstencentrum — ook zijn 
weerslag op Kortrijk (dat op nauwelijks 
25 km afstand van Lille gelegen is).

Dit was dan ook de reden waarom 
het stadsbestuur van Kortrijk en 
Leiedal in 1990 samen het initiatief 
hebben genomen het gebied Hoog

Belangrijke stedebouwkundige ontwikkelingen gebeuren 
niet meer met de instrumenten zoals wij die tot voor kort 
gebruikten, maar worden projekten waarbij een 
permanent overleg wordt gepleegd tussen de overheid en de 
privé-sektor en waarbij 'stedebouwkundig management’  

zijn intrede doet. D it vraagt een nieuwe ingesteldheid en 
aangepaste strukturen.
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HOOG KORTRIJK

Kortrijk te promoten tot de centrale 
ontwikkelingspool van de regio voor 
grootschalige tertiaire aktiviteiten.
Hoog Kortrijk = een perifeer gebied dat 
strukturering vraagt

Hoog Kortrijk heeft alle positieve en 
negatieve kenmerken van een perifeer 
gebied dat zich ongestruktureerd ont
wikkelt.

Het is langs de ene kant een volwaar
dig funktioneel onderdeel van de stad 
(door de vele hoogwaardige funkties 
die er zich bevinden) maar het heeft 
geen stedelijke allure en geen ruimte
lijke samenhang: het is een gebied 
waar men naar toe komt maar niet ver
blijft, de verschillende funkties die er 
aanwezig zijn hebben zeer weinig 
onderlinge interakties.
Hoog Kortrijk  =  een stedebouwkundig 
koncept

Eind 1990 werd er door het stads
bestuur van Kortrijk en Leiedal een 
meervoudige stedebouwkundige op

dracht voor Hoog Kortrijk uitgeschre
ven. De basisopdracht die de deel
nemers, Stéphane Beel, Rem Koolhaas, 
Bernardo Secchi en Bob Van Reeth, 
meekregen was ervoor te zorgen dat de 
nieuwe investeringen die in de vol
gende jaren in het gebied zouden wor
den gerealizeerd, een bijdrage zouden 
leveren tot een meer samenhangende, 
stedelijke struktuur en een betere rela
tie met de stadskern te realizeren.

Professor Bernardo Secchi (Milaan) 
werd de laureaat van deze wedstrijd. In 
een nieuwe opdracht heeft het stads
bestuur van Kortrijk in mei 1991 aan 
Bernardo Se'cchi gevraagd de plannen 
voor Hoog Kortrijk verder uit te die
pen, om een struktuurplan te maken 
voor de binnenstad en om ideeën uit te 
werken over de globale struktuur van 
de stad.
Het publiek-privaat samenwerkings
verband Hoog Kortrijk v.z. w.

Begin 1991 werd de v.z.w. Hoog 
Kortrijk opgericht. Hierin partici
peren afgevaardigden uit het stads

bestuur, de intercommunale Leiedal, 
de Kamer voor Koophandel en Nijver
heid, het NCMV en de Hallen C.V. 
Deze v.z.w. is het platform voor alle 
discussies in verband met het plan
gebied, begeleidt de projekten en 
bewaakt het stedebouwkundig kon
cept. De v.z.w. krijgt een eigen gezicht 
door de huisvesting in het pavil
joen Hoog Kortrijk gelegen naast de 
Hallen.
Het globaal stedebouwkundig 
ontwikkelingsplan voor (Hoog) 
Kortrijk

Bernardo Secchi, de laureaat van de 
meervoudige stedebouwkundige op
dracht Hoog Kortrijk, heeft ontwer
pen gemaakt voor Hoog Kortrijk, 
voor het stadscentrum en voor de 
globale struktuur van de stad. De 
ontwerpen hadden betrekking op 
de struktuur van de stad en Hoog 
Kortrijk, op specifieke ontwikkelings- 
zones, op de openbare ruim te,.... Uit 
zijn voorstellen bespreken wij hier 
alleen zijn voorstellen over de stede
lijke struktuur.
De struktuur van de stad

De essentie van zijn voorstel over de 
stadsstruktuur komt hier op neer dat 
hij voorstelt om het traditionele stads
beeld van een radioconcentrische stad 
met één enkel centrum (de binnen
stad) te ruilen voor een ander stads
beeld: een stad met verschillende deel- 
centra, gestruktureerd rond een cen
trale as (de noordzuid as) (figuur 1). 
De toekomstige ontwikkeling van de 
stad moet gebeuren op basis van dit 
nieuwe stadsbeeld. Dit nieuwe beeld 
geeft nieuwe mogelijkheden voor de 
uitbouw van de stad. De tegenstelling 
tussen de 'binnenstad’ en de rest van 
de stad, wordt er mee opgeheven. Het 
geeft andere interessante delen van de 
stad (delen buiten de 'binnenstad') 
een nieuwe (hogere) status. De bun
deling van aktiviteiten, die de essentie 
van het stedelijk leven vormt, wordt 
op een nieuwe, realistischer manier 
mogelijk gemaakt. Op die manier 
krijgt de stad kansen om zich in de 
toekomst op een gestruktureerde 
manier te ontwikkelen en ontstaat de 
mogelijkheid om centrumfunkties 
(waarvan een deel nu meestal buiten 
de stedelijke kernen worden gesitu
eerd) in een duidelijke stedelijke 
struktuur op te vangen.

Figuur 1
De noord- zuidas als drager voor de stedebouwkundige ontwikkeling: via 
deze as worden de verschillende centrumzones van de stad met elkaar 
verbonden.

Bron: 'Uit de ban van de ring', uitg. door Langzaam Verkeer vzw, Atelier Urban Design vzw en KVIV-genootschap 
planologie, 1994

136



HOOG KORTRIJK

Figuur 2
De belangrijkste wegeninfrastruktuur in het gebied Hoog Kortrijk wordt 
ingedeeld in drie soorten wegen: de stedelijke as, de regionale ontsluiting en dwars daarop de drie hoofdstraten van bet gebied

REGIONAAL AUTOVERKEER

\ De struktuur van Hoog Kortrijk

De struktuur van Hoog Kortrijk laat 
zich op de volgende manier samen
vatten (figuur 2):

-  een stedelijke as (noordzuid as -  
Doorniksesteenweg), met prioriteit 
voor openbaar vervoer en langzaam 
verkeer.

-  een regionale as (aansluitend op de 
verkeerswisselaar tussen E l7 en grote 
ring) voor het autoverkeer.

-  drie dwarse hoofdstraten die alle 
belangrijke funkties in het gebied 
Hoog Kortrijk ontsluiten.

Op deze drie hoofdstraten worden 
| in het gebied tussen de stedelijke en de 

regionale as stedelijke ruimtes 
gecreëerd die de levendige’ centrum- 
plekken van het gebied moeten wor
den.
De projekten

Hoog Kortrijk wordt onderverdeeld in 
verschillende zones, elk met hun eigen 
specifiek projekt. Daarnaast zijn er 
ook nog verschillende projekten over 
het geheel van het gebied.

1. De omgeving van de Hallen 
wordt uitgebouwd tot een multi- 
funktionele zone voor grootschalige 
aktiviteiten in de sektor tentoonstel
lingen, beurzen, film, kongressen 
en evenementen.

Dit betekent konkreet dat naast 
de Hallen een filmzalen- en kon- 
gressencomplex met 10 zalen zal 
gebouwd worden, een evenementen- 
halle en een gebouw met onder
steunende funkties. (horeca, hotel, 
kleine winkels, ... ). Daarbij zal het 
totale parkeeraanbod van 2000 naar 
4000 plaatsen worden vergroot. Het 
samengaan van deze verschillende 
funkties zal een unieke akkommo- 

I datie creëren, die men in Vlaan
deren in vergelijkbare steden niet 
aantreft.

De bouwaanvraag voor het film- 
| zalencomplex (groep Bert) is goed

gekeurd, er is een principieel akkoord 
voor de bouw van de evenementen- 
halle met de groep Roularta-Music 
Hall (1998). In aansluiting met deze 

j gebouwen zullen de ondersteunende 
j  funkties en de parkings worden uit

gebouwd (1998-1999).
2. De omgeving van de Beneluxlaan 

wordt uitgebouwd tot een handels
centrum voor de lokalizatie van tema-

tische zones en voor de herlokalizatie 
van bepaalde middenstandszaken en 
een zone voor kantoren en diensten
(uitbreiding van het Kennedypark).

Voor het bouwen van een tematisch 
handelscentrum van 50000m2 rond 
het tema wonen (temapark wonen), 
door de groep Romeyn, was er een 
principieel akkoord van het stadsbe
stuur, doch het voorstel werd afge
wezen door het socio-ekonomisch 
komitee. Een alternatief voorstel is op 
vandaag in onderzoek.

Aangezien alle gronden op het 
Kennedypark uitverkocht zijn, is er 
dringend nood aan verdere uitbreiding 
van de kantoren- en dienstenzone. De 
infrastruktuurwerken voor een eerste 
uitbreiding zijn gepland voor 1997.

3. Tussen het Kennedybos en de 
Cannaertstraat werd in het pro
gramma van de meervoudige stede- 
bouwkundige opdracht een gemengde 
zone voorzien voor kantoren en 
diensten.

Omdat bij de wijziging van het 
gewestplan in 1994 de bestemming 
voor dit gebied niet werd aangepast is

er niet verder gewerkt aan konkrete 
plannen voor dit gebied. Er loopt 
opnieuw een aanvraag voor wijziging 
van het gewestplan.

4. Naast de universiteit wordt het 
researchpark uitgebouwd (figuur 3).

Het was de Vlaamse regering die op 
6/7/94 besliste dat naast Brussel, Gent 
en Leuven ook een researchpark kon 
worden gerealizeerd in Antwerpen, 
Hasselt en Kortrijk.

Dit 10 ha gebied is bestemd voor de 
vestiging van innoverende bedrijven, 
laboratoria, onderzoekscentra, piloot- 
projekten en de ermee samenhan
gende kantoren en diensten. Om aan 
het researchpark een kwalitatieve 
omgeving te geven, wordt er tussen de 
universiteit en het researchpark, een 
park gecreëerd met een oppervlakte 
van 8 ha. Dit park wordt gezamenlijk 
aangelegd door het stadsbestuur van 
Kortrijk en Leiedal.

Het bijzonder plan van aanleg 
researchpark werd recent door de 
bevoegde minster goedgekeurd. De 
plannen voor de infrastruktuur en de 
omgevingsaanleg zijn klaar. De 
infrastruktuurwerken starten nog in
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| 1996 en de omgevingsaanleg (met de 
aanleg van het park) is voorzien voor
1997.

Als eerste investeringen komen 
er in 1997 het onderzoekscentrum 
voor kunststof-verwerkende nijverheid 

| samen met het innovatie- en incuba- 
tiecentrum. Het beheerskomitee, 
samengesteld uit vertegenwoordigers 
van de GOM, de KULAK, Leiedal, het 

j stadsbestuur en de industriële Hoge
scholen, beslist binnenkort over de 
eerste aanvragen tot vestiging van 

j privé-bedrijven.
5. Langs de andere kant van de uni- 

versiteit wordt de nieuwe begraaf
plaats van Kortrijk gesitueerd.

Bernardo Secchi tekende er zelf de 
plannen voor. Het wordt een unieke 

| begraafplaats, die inspeelt op het 
omringende landschap. De uitvoe
ringsplannen zijn goedgekeurd door

de gemeenteraad en de aanbesteding is 
in mei 1996 uitgeschreven.

6. In het gebied tussen de wijk de 
Lange Munte en de Oudenaardse- 
steenweg voorzag Secchi de mogelijk
heid voor de inplanting van een alge
meen ziekenhuis in Kortrijk. Omdat 
het evenwel onzeker blijft of er in 
Kortrijk al dan niet een algemeen zie
kenhuis zal worden gebouwd zijn de 
plannen voor dit gebied niet verder 
ontwikkeld.

7. In de omgeving van de Ouden- 
aardsesteenweg-Luipaardstraat (aan de 
afrit Kortrijk-Oost) wordt een hoog
waardig bedrijventerrein uitgebouwd 
(figuur 4).

De realizatie van dit bedrijventerrein 
is op twee punten innoverend voor de 
streek: ten eerste is het de bedoeling 
het bedrijventerrein te realizeren in

een samenwerkings-verband tussen de 
groep Koramic, de intercommunale 
Leiedal en het stadsbestuur van Kort
rijk. Ten tweede is het de bedoeling 
een ’hoogwaardig’ bedrijventerrein te 
maken. ’Hoogwaardig’ op verschil
lende vlakken: een selektie van bedrij
ven, een goede integratie in de omge- J 
ving, een aansprekende vormgeving, 
een hoge ekologische kwaliteit, intelli- | 
gente infrastruktuur, een terrein dat 
’goed veroudert’, een veilig terrein ...

De stedebouwkundige en technische 
voorstudie voor de aanleg van dit 
bedrijventerrein is klaar. De realizatie 
is voorzien voor 1997.

8. Langs de Doorniksesteenweg, in 
de omgeving van het goed Ten Houte, 
wordt een grote residentiële verkave
ling ontwikkeld.

Omwille van de ligging aan de rand 
van het bebouwde gebied, op een |

Figuur 3
Researchpark Hoog Kortrijk
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glooiend terrein in een mooi land- 
schap, is hier geopteerd voor het reali- 

I zeren van een woonpark, met grote 
kavels maar ook met ruime openbare 
groenzones en strikte voorschriften 
voor de groenaanleg op de kavels.

De realizatie is begin 1996 gestart.
9. Hoog Kortrijk wil ook het cen

trum voor telekommunikatie worden 
voor de regio.

Een glasvezelkabelnetwerk is er 
reeds aanwezig maar moet nog verder 
worden uitgebreid. Het projekt voor 
de realizatie van een demonstratiecen- 
trum voor telekommunikatie (tele-d- 
room) is inhoudelijk en organizato- 
risch afgerond, maar kan slechts star
ten zodra de financiële middelen voor 
de werking definitief verworven zijn.

Over de realizatie van telewerkplaat- 
sen wordt voorbereidend studiewerk 
geleverd.

10. Op Hoog Kortrijk moet de aan
leg van het openbaar domein worden 
bijgestuurd (in de geest van de voor
stellen van Secchi) om het gebied een 
duidelijke leesbare struktuur te geven.

De realizatie van drie ronde punten 
op de Beneluxlaan is toegezegd door 
de Administratie Wegen en Verkeer. 
De realizatie van de nieuwe openbare 
ruimtes die de herkenbaarheid van het 
gebied moeten verhogen gebeurt 
samen met de investeringen in de 
omgeving van de Hallen, van de uni- 
versiteit en het kerkhof (1997).

11. De ontwikkeling van een bijzon
dere lijn van openbaar vervoer over de

| stedelijke as binnenstad-Hoog Kort
rijk (Doorniksesteenweg), is een basis
voorwaarde voor de ontwikkeling van 
de nieuwe stadsstruktuur zoals voor- 

j  gesteld door Bernardo Secchi.
De direktie van De Lijn heeft zich 

| hier principieel mee akkoord ver
klaard. De verdere studie en uitvoering 
moet gebeuren in het kader van een 
mobilteitsconvenant die wordt afge
sloten met de Vlaamse Regering. Deze 
overeenkomst werd goedgekeurd in de 
gemeenteraad van mei 1996.
Evaluatie
Toen in 1990 de stedebouwkundige 
plannen voor Hoog Kortrijk aan het 
beleid en het publiek werden voor
gesteld wekte dit grote verwachtingen 

| maar soms ook wat schrik of onrea
listische verwachtingen. Sommigen

dachten dat er naast de Hallen een vol
ledig nieuw 'centrum’ zou verrijzen dat 
de stadskern zou leegzuigen en dood
maken. Anderen dachten in de eerst
volgende maanden na de wedstrijd de 
bouwkranen en bulldozers massaal 
naar Hoog Kortrijk te zien trekken. 
Ondertussen is de echte betekenis van 
Hoog Kortrijk verduidelijkt:

Hoog Kortrijk is geen bouwprojekt 
dat zich op enkele jaren realizeert, 
maar een stedebouwkundig projekt 
dat de lijnen uitzet voor de ontwikke
ling over een periode van 20 jaar. 
Hoog Kortrijk is geen projekt dat zich 
tegen de bestaande stad keert maar 
integendeel een projekt voor de ver
steviging van de stad, voor het ver
stevigen van de centrumpositie van 
Kortrijk in de regio.

Is Hoog Kortrijk geslaagd in zijn 
ambities? Het is uiteraard te vroeg om 
daar een definitief antwoord op te 
geven. De eigenlijke realizatie neemt 
nu pas een aanvang. Maar laat ons toch 
proberen een eerste evaluatie te maken 
door te kijken wat er van onze drie uit
gangspunten uit 1990 (zie inleiding) 
terecht gekomen is.
Hoog Kortrijk als ontwikkelingspool 
van de regio voor tertiaire aktiviteiten 
en diensten, gelegen in een 
grensoverschrijdende metropool

-  Deze idee heeft zich in de voorbije 
jaren bevestigd en is in de regio aan
genomen.

Het projekt Hoog Kortrijk wordt op 
vandaag als een belangrijke hefboom 
beschouwd voor stad en streek. In de 
beleidsnota van het Regionaal Beleids- 
comité van het Arrondissement Kort
rijk (REBAK) wordt Hoog Kortrijk 
omschreven als een van de zes hef- 
boomprojekten van het arrondisse
ment Kortrijk.

-  het projekt Hoog Kortrijk heeft 
aanleiding gegeven tot een diskussie, 
inzichten en uitspraken over groot
schalige nieuwe (handels) aktiviteiten 
in deze regio en over de rol van de stad 
Kortrijk hierin. Er liggen verschillende 
projekten voor die een versterking van 
de regio en van Kortrijk als centrum
stad kunnen betekenen en die zonder 
een diskussie rond Hoog Kortrijk niet 
mogelijk zouden geweest zijn

— de positie van (Hoog) Kortrijk tot 
het Rijselse is niet uitgeklaard. Maar 
waarschijnlijk lag hier de verwachting 
te hoog: deze vraagstelling overstijgt 
duidelijk het projekt.

De ontwikkeling van Hoog Kort
rijk tot regionale ontwikkelings
pool voor de tertiaire sektor wordt 
onderschreven in de studie die 
Professor Wim Vanhaverbeke in 
1994 in opdracht van Charter 99 
maakte.

'Het ontwikkelen van een streek- 
strategie ten opzichte van Nord- 
Pas-de-Calais en vooral ten op
zichte van de Métropole Lilloise is 
niet alleen noodzakelijk maar ook 
onvermijdelijk voor het zuiden van 
West-Vlaanderen.

Het niet ontwikkelen van zo’n 
strategie zou geen keuze voor het 
status-quo zijn, maar zou een 
ekonomische achteruitgang van de 
subregio met zich mee brengen...

De ontwikkeling van de Noord- 
Franse metropool als een belangrijk 
zakelijk dienstencentrum en de 
koncentratie van kantooraktivitei- 
ten in de metropool zal automa
tisch een vraag naar gespeciali- 
zeerde diensten doen ontstaan. 
Gegeven de flexibiliteit, meertalig
heid en snelle, klantgerichte service 
van de bedrijven in het zuiden 
van West-Vlaanderen en de snelle 
opkomst van de diensten in deze 
subregio (vooral dan in het Kort- 
rijkse) zou dit wel eens de grootste 
troef kunnen zijn ten opzichte van 
de metropool in de toekomst. 
Daarom dient deze regio de ont
wikkeling van hoogwaardige loka- 
ties voor dienstverlenende bedrij
ven met een vlotte toegankelijkheid 
-  zoals Hoog Kortrijk -  hoog in het 
vaandel te voeren, en een bewuste 
inplantingsstrategie in die richting 
uit te bouwen... ’.

Hoog Kortrijk als hoogwaardig 
stedebouwkundig projekt

-  De projekten die nu voor Hoog 
Kortrijk verder worden uitgewerkt zijn 
uiteraard niet perfekt conform met de 
gedetailleerde tekeningen die Secchi 
toen maakte maar respekteren allemaal 
de geest van zijn voorstellen.

— De aanwezigheid van een basisvisie 
over de principes van stedebouwkun
dige ordening heeft zonder enige twij
fel aanleiding gegeven tot een kwali
teitsverhoging van het stedebouwkun
dig ontwerp. Dit blijkt uit alle tot nu 
toe gemaakte ontwerpen.
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HOOG KORTRIJK

Figuur 4
Algemeen plan hoogwaardig bedrijventerrein Luipaardstraat.

— Een groot verschil met de gangbare 
stedebouwkundige praktijk is het zoe
ken naar de samenhang der dingen. Ver-

j keersafwikkeling, architektuur, funk- 
tionaliteit, inrichting van de openbare 
ruimten, zijn op Hoog Kortrijk geen 
losstaande dingen. Ze worden samen 

| ontworpen en spelen op mekaar in.
Hoog Kortrijk alspubliek-privaat 
samenwerkingsverband
-  De v.z.w. heeft behoorlijk gewerkt 
als forum voor diskussie.

— Het bestaan van een eigen struk- 
tuur, het eigen huis, de permanente 
aanwezigheid heeft aan Hoog Kortrijk 
een duidelijkheid en een eigen gezicht 
gegeven.

— Hoog Kortrijk is een v.z.w. waarin 
mensen zitten ten persoonlijke titel.

In het begin is er geprobeerd een 
formeel publiek-privaat samenwer
kingsverband (zoals in Frankrijk, 
Engeland of Nederland) op te richten. 
Dit kon echter niet volgens de Admi
nistratie van Binnenlandse Zaken. 
Dan werd maar gekozen voor de 
v.z.w.-formule, met de hoop die later 
om te vormen tot een intercommu
nale. Maar deze laatste formule lijkt 
te zwaar voor één projekt. De v.z.w. 
struktuur echter is duidelijk te licht. 
Men heeft geen echte bevoegdheid, 
er is geen macht gedelegeerd. Dit 
is voelbaar in de beslissingskracht. 
Maar op vandaag kan het niet 
anders.

Slotbedenkingen

Belangrijke stedebouwkundige ont
wikkelingen gebeuren niet meer met 
de instrumenten zoals wij die tot voor 
kort gebruikten, maar worden projek- 
ten waarbij een permanent overleg 
wordt gepleegd tussen de overheid en 
de privé-sektor en waarbij ’stedebouw- 
kundig management’ zijn intrede 
doet. Dit vraagt een nieuwe ingesteld
heid en aangepaste strukturen. Vijf 
jaar werken aan het projekt Hoog 
Kortrijk heeft ons daarover één en 
ander geleerd.
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